
Protokół nr 03/09/2019
posiedzenia Rady Naukowej Instytutu Ekonomii i Finansów 

Uniwersytetu Szczecińskiego
w dniu 17 października 2019 r.

W dniu 17 października 2019 r. odbyło się posiedzenie Rady Naukowej Instytutu Ekonomii 
i Finansów (dalej: Instytutu), któremu przewodniczył dr hab. Stanisław Hońko, prof. US. W obradach 
uczestniczyli członkowie Rady Naukowej zgodnie z listą obecności dołączoną do oryginału 
protokołu.

Na wstępie przewodniczący Rady Naukowej Instytutu, dr hab. Stanisław Hońko, prof. US, 
powitał wszystkich członków Rady oraz zaproszonych gości - zastępcę Dyrektora Instytutu ds. 
kształcenia, dr hab. Małgorzatę Poradę-Rochoń, prof. US, i kierowników katedr - na pierwszym 
posiedzeniu w roku akademickim 2019/2020.

Stwierdziwszy kworum i ważność posiedzenia przewodniczący przedstawił przesłany 
wcześniej członkom Rady porządek obrad:

1. Zatwierdzenie protokołu posiedzenia RN lEiF z 5.09.2019
2. Zatwierdzenie porządku obrad
3. Komunikaty przewodniczącego
4. Informacje o uprawnieniach do głosowania
5. Wniosek o powołanie komisji ds. rozwoju naukowego
6. Zaopiniowanie składu zespołu ds. dyscypliny ekonomia i finanse przy Szkole Doktorskiej US 
7. Sprawy różne
S. Wniosek mgr Joanny Piotrowskiej o umorzenie przewodu doktorskiego
9. Wniosek o wyznaczenie komisji ds. przewodu doktorskiego mgr Iwony Bobrek, wyznaczenie 

egzaminów doktorskich i ich terminów oraz powołanie składów komisji egzaminów 
doktorskich

Na wstępie przewodniczący Rady zaproponował głosowanie nad przyjęciem protokołu 
posiedzenia Rady Naukowej Instytutu, które odbyło się 5 września 2019 r.. Przewodniczący 
stwierdził , że nie wpłynęły żadne uwagi dotyczące treści protokołu. Przed przystąpieniem do 
głosowania poinformował, że zgodnie ze Statutem US głosowanie odbywa się w trybie jawnym, czyli 
przez podniesienie ręki i wciśnięcie przycisku.

Rada Naukowa Instytutu Ekonomii i Finansów jednomyślnie przyjęła protokół posiedzenia 
Rady Naukowej w dniu 5 września 2019 r.

Następnie przewodniczący przeszedł do punktu drugiego porządku obrad, zgłaszając 
jednocześnie autopoprawkę polegającą na wykreśleniu punktu 5, tj. wniosku o powołanie komisji 
ds. rozwoju naukowego. W uzasadnieniu wykreślenia tego punktu, przewodniczący powiedział, że z 
inicjatywą powołania tej komisji wystąpił dr hab. Jacek Batog, prof. US. Komisja miałaby pełnić 
takie funkcje jak dotychczasowa komisja rozwoju naukowego na Wydziale Nauk Ekonomicznych i 
Zarządzania, obejmujące w szczególności wskazywanie członków komisji w procedurach 
awansowych. Wobec wpłynięcia pytań dotyczących kompetencji tej komisji i zasad doboru jej 
członków, na które pod nieobecność dyrektora i zastępcy dyrektora ds. nauki (spowodowaną 
wyjazdem służbowym), nie można odpowiedzieć, przewodniczący zaproponował przesunięcie tego 



punktu na kolejne posiedzenie Rady Naukowej Instytutu, tj. na dzień 7 listopada br.

Wobec braku uwag do przedstawionego porządku obrad, wniosek o jego przyjęcie poddano 
pod głosowanie. Rada Naukowa Instytutu jednomyślnie zatwierdziła porządek obrad.

Ad 3. Komunikaty przewodniczącego

1. Na wstępie przewodniczący Rady zapoznał zebranych z kwestiami organizacyjnymi:
a. Dokumenty dotyczące wniosków do rozpatrzenia przez Radę powinny być składane 

najpóźniej na 8 dni przed posiedzeniem do p. Jolanty Tomasik. Jednocześnie 
przewodniczący przypomniał o konieczności mailowego potwierdzania obecności lub 
usprawiedliwienia nieobecności na posiedzeniu. Potwierdzanie jest wymogiem 
wynikającym ze Statutu.

b. Informacje, które mają zostać przekazane podczas RN w ramach komunikatów 
przewodniczącego może zgłosić każdy pracownik Instytutu w formie pisemnej na adres: 

 Komunikaty te po RN EiF będą rozsyłane do wszystkich 
pracowników lEiF.
jolanta.tomasik@usz.edu.pl

2. Przewodniczący poinformował, że podczas inauguracji roku akademickiego pracownicy lEiF 
otrzymali ordery:
- Krzyż Oficerski Orderu Odrodzenia Polski: prof. Agnieszka Szewczyk,
- Krzyże Zasługi i medale za długoletnią służbę: dr Urszula Gierałtowska, dr Dariusz Pauch, 

dr Ewa Putek-Szeląg, dr hab. Beata Sadowska, prof. Beata Świecka, dr Agata Wawrzyniak, 
dr Barbara Wąsikowska.

Przewodniczący pogratulował wszystkim odznaczonym, życząc im dalszych sukcesów.
3. Przewodniczący poinformował, że zostały przyznane nagrody Rektora, które będą wręczone 

na kolejnym posiedzeniu RN lEiF.

Ad 4. Informacje o uprawnieniach do glosowania

Przewodniczący poinformował, że w związku z inteipretacją zapisów statutu dotyczącą trybu 
głosowania, porządek obrad został ustalony inaczej niż dotychczas, a mianowicie sprawy awansowe 
zostały przesunięte na koniec posiedzenia Rady Naukowej Instytutu.. Z zalecenia prof. dr. hab. Marka 
Górskiego, prorektora ds. nauki i współpracy międzynarodowej wynika, że osoby nieuprawnione do 
głosowania powinny na czas głosowania jawnego opuścić salę. Osobami uprawnionymi do 
głosowania w sprawach awansowaych są profesorowie i profesorowie uczelni, spełniający ustawowe 
kryteria. O uprawnieniu do głosowania decyduje stanowisko, nie stopień naukowy.

Po przedstawieniu zasad głosowania przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos 
w tej sprawie. Jako pierwsza głos zabrała dr Dorota Skała, chcąc się upewnić, czy osoba, która jest 
doktorem habilitowanym niebędącym profesorem uczelni, i która może być przecież członkiem 
komisji doktorskiej czy recenzentem doktoratu, faktycznie musi opuścić salę na czas głosowania. 
Przewodniczący potwierdził, że tak wynika ze Statutu US i wytycznych prof. dr. hab. M.Górskiego.

Ad 6. Zaopiniowanie składu zespołu ds. dyscypliny ekonomia ifinanse przy Szkole Doktorskiej 
US

Na wstępie przewodniczący zapoznał Radę Naukową Instytutu z zadaniami tego organu, które są 
zapisane w statucie US w § 105. Najważniejsze z tych zapisów to:
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- w szkole doktorskiej działają zespoły ds. dyscyplin.
- zadaniem zespołu ds. dyscypliny jest opiniowanie projektu programu kształcenia doktorantów 

oraz indywidualnych planów badawczych doktorantów.
~ zespół ds. dyscypliny liczy od 3 do 5 członków, w jego skład wchodzi dyrektor właściwego 

instytutu oraz inne osoby w ramach danej dyscypliny.
- członków zespołu, w tym przewodniczącego, powołuje dyrektor szkoły doktorskiej po 

uzgodnieniu z dyrektorami właściwych instytutów oraz uzyskaniu opinii rady naukowej.

Następnie przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie. Z pytaniem 
zgłosiła się dr hab. Barbara Kryk, prof. US, stwierdzając, że w proponowanym składzie są osoby, 
które nie mają obronionego nawet jednego doktoranta, a skoro przestrzegamy zasad w sprawie 
wychodzenia w trakcie głosowań, to podobne standardy powinny być stosowane także przy 
powoływaniu składu tego zespołu. Przewodniczący wyjaśnił, że skład osobowy zespołu rekomenduje 
dyrektor Instytutu, przewodniczący Rady Naukowej nie ma na to wpływu.

Wobec braku dalszych wypowiedzi przewodniczący zaproponował dwa głosowania: pierwsze 
- dotyczące przegłosowania składu osobowego en błoć i drugie - w sprawie podjęcia uchwały o 
pozytywnym zaopiniowaniu składu zespołu. Wobec braku uwag, przewodniczący zarządził pierwsze 
głosowanie w sprawie łącznego głosowania. Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie 
uchwałę w sprawie pozytywnego zaopiniowania składu zespołu ds. dyscypliny ekonomia i finanse 
przy szkole doktorskiej US.

Proponowany skład zespołu:
1. dr hab. Jacek Batog, prof. US - Dyrektor Instytutu
2. prof. dr hab. Wanda Skoczylas
3. dr hab. Sebastian Majewski, prof. US
4. dr hab. Danuta Miłaszewicz, prof. US
5. dr hab. Małgorzata Porada-Rochoń, prof. US
Wyniki głosowania:

Liczba osób uprawnionych do głosowania: 42
Liczba osób obecnych uprawnionych do głosowania 26
Liczba głosów TAK: 23
Liczba głosów NIE: 1
Liczba głosów wstrzymujących się: 2

Rada Naukowa Instytutu Ekonomii i Finansów w głosowaniu podjęła uchwałę o pozytywnym 
zaopiniowaniu zespołu ds. dyscypliny ekonomia i finanse przy Szkole Doktorskiej US w 
przedstawionym powyżej składzie.

Ad 7. Sprawy różne

Następnie przewodniczący zachęcił zebranych do zabierania głosu w sprawach różnych. Wobec 
braku wypowiedzi, przewodniczący podziękował wszystkim zebranym i poprosił o pozostanie w sali 
profesorów i profesorów uczelni uprawnionych do głosowania.

Przewodniczący poinformował zebranych o przejściu do drugiej części posiedzenia Rady 
Naukowej Instytutu i jeszcze raz podkreślił, że długo się zastanawiał nad możliwie najmniej 
kłopotliwym dla wszystkich sposobem przeprowadzenia głosowania zgodnie z zaleceniem 
opuszczania sali przez część osób. Przypomniał, że do zasad prowadzenia posiedzeń rad naukowych 
instytutów stosuje się załącznik nr 5 do statutu US.
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Wątpliwość w sprawie konieczności opuszczania sali przez osoby nieuprawnione do 
głosowania wyraziła dr hab. Katarzyna Byrka-Kita, prof. US, stwierdzając, że zalecenie prof. M. 
Górskiego nie jest wymogiem prawnym, a dla niej dodatkowo jest źródłem dyskomfortu, ponieważ 
od profesorów, którzy są dla niej autorytetem, wymaga się opuszczenia sali.

Przewodniczący zgodził się z wyrażonymi opiniami i poprosił o przejście do procedowania 
punktu 8 porządku obrad.

Ad 8. Wniosek mgr Joanny Piotrowskiej o umorzenie przewodu doktorskiego

Przewodniczący przedstawił wniosek doktorantki o umorzenie przewodu doktorskiego, odnosząc się 
doń, głos zabrała dr hab. Barbara Kryk, prof. US, promotorka rozprawy doktorskiej, wyjaśniając, że 
uzasadnieniem wniosku jest trudna sytuacja życiowa doktorantki.

Wobec braku innych wypowiedzi, wniosek poddano głosowaniu:

Wyniki głosowania:
Liczba osób uprawnionych do głosowania:
Liczba osób obecnych uprawnionych do głosowania
Liczba głosów TAK:
Liczba głosów NIE:
Liczba głosów wstrzymujących się:

22
12
12

0
0

Rada Naukowa Instytutu Ekonomii i Finansów w głosowaniu podjęła uchwałę o umorzeniu 
przewodu doktorskiego mgr Joanny Piotrowskiej.

Ad 9. Wniosek o wyznaczenie komisji ds. przewodu doktorskiego mgr Iwony Bobrek, 
wyznaczenie egzaminów doktorskich i ich terminów oraz powołanie składów komisji 
egzaminów doktorskich

Na wstępie przewodniczący wyjaśnił, że głosowania dotyczą przewodu doktorskiego, w którym 
rozprawa jest już gotowa, a przewód został wszczęty na Wydziale Zarządzania i Ekonomiki Usług 
US, gdzie procedury nie przewidywały powoływania komisji doktorskich i egzaminacyjnych w 
momencie wszczynania przewodu doktorskiego, jak miało to miejsce na Wydziale Nauk 
Ekonomicznych i Zarządzania.

Promotorem rozprawy doktorskiej, pt. „Wpływ ratingu na procesy gospodarowania finansami 
dużych miast polskich” jest dr hab. Magdalena Zioło, prof. US.

Proponowany skład komisji ds. przewodu doktorskiego mgr Iwony Bobrek:

1. prof. dr hab. Beata Zofia Filipiak - przewodnicząca
2. prof. dr hab. Teresa Lubińska
3. prof. dr hab. Waldemar Tarczyński
4. prof. dr hab. Dariusz Zarzecki
5. dr hab. Adam Adamczyk, prof. US
6. dr hab. Mariusz Doszyń, prof. US
7. dr hab. Sławomir Franek, prof. US
8. dr hab. Stanisław Hońko, prof. US
9. dr hab. Agnieszka Majewska, prof. US
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10. dr hab. Sebastian Majewski, prof. US
11. dr hab. Małgorzata Tarczyńska-Łuniewska, prof. US
12. dr hab. Magdalena Zioło, prof. US

Proponowane składy komisji egzaminów doktorskich:

finanse:
- prof. dr hab. Beata Zofia Filipiak - przewodnicząca
~ prof. dr hab. Teresa Lubińska - egzaminator
- dr hab. Magdalena Zioło, prof US - promotor
- dr hab. Stanisław Hońko, prof. US
- dr hab. Małgorzata Tarczyńska-Łuniewska, prof. US
socjologia:
- prof. dr hab. Beata Zofia Filipiak - przewodnicząca
~ dr hab. Jan Nikołajew, prof. WSB - egzaminator
- dr hab. Magdalena Zioło, prof US - promotor
Język angielski

Wniosek o zwolnienie doktorantki z egzaminu doktorskiego z języka obcego (języka angielskiego) 
na podstawie przedłożenia certyfikatu CAE (Certificate in Advanced English), zgodnie z art. 12.4 
ustawy z dnia 14 marca 2003 r. o stopniach naukowych i tytule naukowym oraz o stopniach i tytule 
w zakresie sztuki (t.j. Dz. U. z 2017 r. poz. 1789 z późn. zm.) oraz Rozporządzeniem MNiSW w 
sprawie szczegółowego trybu i warunków przeprowadzania czynności w przewodzie doktorskim, 
w postępowaniu habilitacyjnym oraz w postępowaniu o nadanie tytułu profesora (Dz.U. z 2018 r., 
poz. 261).

Wobec braku wypowiedzi w tej sprawie, przewodniczący zaproponował głosowanie składu 
komisji en bloc. Wobec braku sprzeciwu, przystąpiono do głosowań.

Najpierw poddano pod głosowanie skład komisji ds. przewodu doktorskiego.

Wyniki głosowania:
Liczba osób uprawnionych do głosowania: 22
Liczba osób obecnych uprawnionych do głosowania 13
Liczba głosów TAK: 13
Liczba głosów NIE: 0
Liczba głosów wstrzymujących się: 0

Rada Naukowa Instytutu Ekonomii i Finansów w głosowaniu podjęła uchwałę o powołaniu komisji 
ds. przewodu doktorskiego mgr Iwony Bobrek w składzie przedstawionym powyżej.

Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek w sprawie wyznaczenia mgr 
Iwonie Bobrek egzaminów doktorskich i powołania komisji egzaminacyjnych.

Wyniki głosowania:
Liczba osób uprawnionych do głosowania: 22
Liczba osób obecnych uprawnionych do głosowania 13
Liczba głosów TAK: 13
Liczba głosów NIE: 0
Liczba głosów wstrzymujących się: 0
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Rada Naukowa Instytutu Ekonomii i Finansów podjęła uchwałę o wyznaczeniu mgr Iwonie 
Bobrek egzaminów doktorskich z finansów i socjologii w składach przedstawionych powyżej. 
Jednocześnie Rada zwolniła doktorantkę z egzaminu doktorskiego z języka obcego (języka 
angielskiego) na podstawie przedłożenia certyfikatu CAE (Certificate in Advanced English), zgodnie 
z art, 12.4 ustawy z dnia 14 marca 2003 r. o stopniach naukowych i tytule naukowym oraz o stopniach 
i tytule w zakresie sztuki (t.j. Dz. U. z 2017 r. poz. 1789 z późn. zm.) oraz Rozporządzeniem MNiSW 
w sprawie szczegółowego trybu i warunków przeprowadzania czynności w przewodzie doktorskim, 
w postępowaniu habilitacyjnym oraz w postępowaniu o nadanie tytułu profesora (Dz.U. z 2018 r., 
poz. 261).

Rada Naukowa Instytutu Ekonomii i Finansów Uniwersytetu Szczecińskiego wyznaczyła 
termin przeprowadzenia egzaminów doktorskich, który upływa dnia 31 grudnia 2019 roku.

Wobec wyczerpania porządku obrad i braku dalszych wypowiedzi, przewodniczący 
zakończył posiedzenie Rady Naukowej Instytut Ekonomii i Finansów w dniu 17 października 
2019 r., dziękując wszystkim członkom Rady za obecność.

Protokołowała

mgr Jolanta Tomasik

Przewodniczący Rady Naukowej 
Instytutu Ekonomii i Finansów US

sw(iGuifć G L
dr hab. Stanisław Hońko, prof. US
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